
“LAAT DE TABELLEN VOOR VLEESVEE ONGEMOEID TOT 2021 EN GA MET ONS IN GESPREK 
OVER EIGEN DIERCATEGORIEËN 
MET DE JUISTE EXCRETIENORMEN DIE AANSLUITEN BIJ ONZE DAGELIJKSE VLEESVEE 
PRAKTIJK! “

Of inhoudelijk op hoofdlijnen: 

1. De voorgestelde Actualisatie van de excretieforfaits heeft een zeer grote negatieve 
gevolgen voor het voortbestaan van de Nederlandse vleesveesector als geheel.
Als deze wijziging per 1-1-2020 wordt doorgevoerd zullen vleesveebedrijven uit alle 
deelsectoren (van extensieve natuur beweider, zoogkoeienhouder tot intensieve 
stiermester), 
als direct gevolg van deze wijziging, verdwijnen.

2. De huidige excretietabellen zijn vastgesteld voor de periode 2019 – 2021. Laat de 
tabellen tot die tijd ongewijzigd en ga men ons in gesprek! 
Als ondernemers moeten we ervan uit kunnen gaan dat beleid dat voor een bepaalde 
periode is vastgesteld, gedurende deze periode leidend is voor onze bedrijfsvoering.

3. Als doel en aanleiding voor deze wijziging wordt aangegeven dat “toegenomen kennis 
over de mate van vervluchtiging van stikstof uit mest een rol speelt en dat actualisatie 
van tijd tot tijd nodig is”. 
Deze nieuwe inzichten zijn niet met de vleesveesector gedeeld in aanloop op de 
gepubliceerde Actualisatie van excretieforfaits. De kennis is gebaseerd op aannames 
over gemiddelde waardes. 
Bovendien zijn de rapporten die bij de consultatie zijn bijgevoegd in CONCEPT vorm. De 
definitieve berekeningen zijn niet openbaar, maar bepalen wel onze bedrijfsvoering 
over 5 maanden! 
Dat kan toch niet de bedoeling zijn in een democratisch land?! Het ministerie moet ons 
de kans geven om te toetsen of de nieuwe inzichten kloppen met onze dagelijkse 
vleesveepraktijk. 

4. Gemiddelde waardes per algemeen omschreven diercategorie sluiten niet aan bij de 
diversiteit in dieren, houderij systemen, management en voederregime binnen onze 
sector. 

5. De Nederlandse vleesveesector is een sector die op een maatschappelijk gewenste 
manier roodvlees produceert dat voor het overgrote deel wordt geconsumeerd door de 
Nederlandse burgers.
Ons roodvlees is geen exportproduct, maar wordt aan Nederlandse consumenten 
verkocht via boerderijwinkels, ambachtelijke slagers, in restaurants en via het 
Nederlandse retail kanaal. 
Onze sector krimpt en heeft een eigen fosfaatplafond waar we aantoonbaar ver onder 
blijven. Onze dieren worden ingezet voor natuurbeheer, worden in de stalperiode 
grotendeels op stro gehouden, 
dit stro zorgt voor de groei van onze gewassen en heeft een positieve invloed op het 
bodemleven en de weidevogelstand. Onze dieren verwerken vele reststromen uit de 
humane voedingsindustrie. 
Daarnaast heeft de vleesveesector de laagste antibioticagebruik van alle diersectoren in 
Nederland. 
De werkwijze van de Nederlandse vleesveesector sluit dus naadloos aan op het beleid 
van het ministerie van LNV dat gericht is op Kringlooplandbouw, bewustwording over 
duurzaam geproduceerd voedsel



en het bevorderen van de afzet van streekproducten in Nederland. Als direct gevolg van 
de voorgestelde Actualisatie zal onze sector in zeer korte tijd na de invoering geforceerd 
verder krimpen tot onder 
de kritische massa die nodig is om de ambachtelijke slagers en retail van Nederlands 
roodvlees te blijven voorzien. In de keten is de rol van centrale afmest bedrijven om de 
afzet te reguleren en een constante 
vleeskwaliteit te kunnen garanderen, cruciaal. 


